
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 26. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 474
Hvis udlændinge i f.eks. USA gerne vil investere i Vestas-aktier i Danmark, så vil ministe-
rens forslag medføre, at de fremover skal finde en amerikansk bank, der kan finde ud af
at kontakte den danske Skatteforvaltning på den anden side af jordkloden for på forhånd
at få udstedt et særligt dansk skatte-ID-nummer. Derudover skal de finde ud af at bruge
dette særlige danske skatte-ID-nummer til at kommunikere med den danske Skattefor-
valtning igennem en kæde af banker. Hvis udlændinge ikke kan finde en bank i USA, der
kender og kan håndtere regeringens særlige danske regler, så vil denne udlænding skulle
betale 27 pct. i udbytteskat i Danmark, og altså få mindre ud af deres investering, end
de har krav på. Hvorfor tror ministeren ikke, at det vil skræmme udenlandske investorer
væk? Og hvis ministeren ikke tror, at regeringens nye særlige danske model vil skræmme
udenlandske investorer væk, selvom de kræver en helt ny indsats fra investorernes side,
hvordan kan ministeren så mene, at det vil skræmme udenlandske investorer væk, hvis
vi i stedet bruger det nye Aktionærrettighedsdirektiv II til helt automatisk at indhente
oplysninger om de virkelige aktionærer?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mona Juul (KF) og Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Mona.Juul@ft.dk, Rune.Lund@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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